
KALLELSE TILL ÅRSMÖTE

Degerby Samfällighetsförening, DSF
Vägar & Grönområde, Vatten & Avlopp

Medlemmarna i Degerby Samfällighetsförening kallas härmed till ordinarie
årsmöte.

Dag: Onsdagen den 10 maj 2023
Tid: kl.19.00 och pågår till ca kl.21.00. Vi samlas från 18.30
Plats: Ölsta Folkets Hus, Ölsta och digitalt via länk
https://meet.google.com/nau-oedz-sxv

         DAGORDNING
1. Årsmötets öppnande
2. Fråga om kallelse till årsmötet har skett i behörig ordning
3. Val av mötesordförande
4. Val av sekreterare för mötet
5. Val av två justeringsmän tillika rösträknare
6. Godkännande av dagordning
7. Styrelsens verksamhetsberättelse och räkenskapssammandrag
8. Revisionsberättelse
9. Fråga om styrelsens ansvarsfrihet
10. Styrelsens förslag till verksamhet för det kommande verksamhetsåret

a. Väg
b. Grönområden
c. VA

11. Motioner
a. Motion om att sätta upp bom vid båtbryggan inskickad av Kenneth Hedlund
b. Motion om att skapa en parkeringsplats på Höghammarsvägen på ytan mittemot

Höghammarsvägen 2 inskickad av Nina Hjelm Sandberg
12. Förslag till utgifts- och inkomststat samt medlemsavgift
13. Beslut om styrelsearvode
14. Val av styrelseledamöter och styrelsesuppleanter
15. Val av revisorer och revisorssuppleanter
16. Val av valberedning och sammankallande i valberedningen
17. Kungörelse av justerat protokoll
18. Övriga frågor
19. Årsmötets avslutning

VÄLKOMMEN
önskar Styrelsen
 
Bilagor till kallelsen: Verksamhetsberättelser, balans- och resultaträkning, budget och
medlemsavgift samt motioner från medlemmar.
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Ordförande har ordet

Under verksamhetsåret har vi haft totalt åtta styrelsemöten, dessa har varit aktiva och med god
uppslutning. Vi har följt upp varje möte med vad som varit kvar/nytt att göra respektive vilka beslut
som fattats, samt gått igenom utgifter och budget för året för att säkerställa att vi håller oss inom våra
ekonomiska ramar.

Från och med i år är det lagkrav på momsregistrering av samfälligheter, så Degerby
Samfällighetsförening momsregistreras från 1 april 2023. Det i kombination med inflation, ökade
priser och höjd ränta gör att medlemsavgiften kommer att öka drastiskt i år.
Vi har bytt bokföringsprogram, vilket även gjort att vi har möjlighet att skicka e-fakturor, samt enkelt
kunna leja ut uppföljning av obetalda fakturor.

För väg har vi mest haft löpande underhåll med ett par små akuta ärenden. Vi har hyvlat vägen och
lagt på nytt slitlager. Tyvärr blev årets första plogning lite väl hårt genomförd vilket tog bort en del
av det nya slitlagret. Vi har åtgärdat vattenavrinning och installerat sandfilter vid bommen till badet.

För V/A har vi även där mest haft löpande underhåll och har inte gjort arbetet med att åtgärda
spolposten vid Igelviksgränd eller huvudventiler enligt åtgärdsplanen. Vi har undersökt priser för att
byta vattenmätare med avståndsavläsning, men kommer inte att ta med det i årets budget med tanke
på den redan höga medlemsavgiften.

Inom grönområde har vi haft bra uppslutning på arbetsdagarna. Växtlighet har bekämpats både nere
vid badet och längs vägarna. En del träd har tagits ner på grund av ålder eller sjukdom.

För förra årets motioner som godkändes och krävde åtgärd har följande hänt. ,
Växtlighet kring vägarna har tomtägare har fått påpekat vad som behöver åtgärdas och till stor del
har det mesta åtgärdats.
Pumphuset har fått gamla pumpen avlägsnad och elen har kopplats från. Vattenprov har tagits och det
räknades som otjänligt för dagligt dricksvatten pga. höga halter av bly och antimon. Vi kommer trots
det att riva huset och sätta dit en manuell pump eftersom halterna var precis på eller strax över
gränsvärdena och inte borde vara någon fara när man använder vattnet enbart i nödfall.
Hjärtstartare har upphandlats med hyresavtal och uppsatt. Kurs kommer att hållas under sommaren
för de som vill.

Totalt har det kommit in 2 motioner i år från medlemmarna.

Välkommen till årsmötet!

Därmed lämnar styrelsen och undertecknad sina platser till årsmötets förfogande.
Henry Aspenryd
Ordförande Degerby Samfällighetsförening, DSF
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VERKSAMHETSBERÄTTELSER FÖR PERIODEN 2022-04-01 till 2023-03-31

Antalet medlemmar i föreningen för väg och grönområden är 64 stycken och för VA 61 stycken

Styrelsens sammansättning har under perioden varit:

Ledamöter i styrelsen
Ordförande: Henry Aspenryd Vald till 2024
Sekreterare: Mattias Nyström Vald till 2023
Kassör: Bo Nordling Vald till 2024
Ansvarig Väg: Per Melin Vald till 2023
Ansvarig VA: Anders Nyström Vald till 2023
Ansvarig Grönområde: Anna Rahm Vald till 2024

Suppleanter i styrelsen
Malin Sjöberg Vald till 2023
Mattias Nyström Vald till 2023

Revisorer i styrelsen:
Anton Konechny Vald till 2023
Erik Sandgren Vald till 2023

Revisorssuppleanter
Marie Adolfsson Vald till 2023
Lin Ljung Vald till 2023

Valberedning
Gunilla Andreasson sammankallande Vald till 2023
Fakhri Mossavion Vald till 2023

Under verksamhetsperioden har styrelsen haft åtta protokollförda sammanträden.
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Verksamhetsberättelse för Gemensamhetsanläggning Väg och grönområden
gällande verksamhetsåret 2022-2023

Våra vägar
● Våra vägar har sladdats vid några tillfällen och underhållits på sedvanligt sätt genom löpande

mindre reparationer och rensning av diken och vissa trummor
● Ny vattenavledning med sandfilter har skapats vid bommen ner till badet. Sandfilter på

rekommendation av Statens Fastighetsverk (SFV)
● Under året har vi dikat flera vägar efter behov. Vi kommer fortsätta det arbetet med

resterande vägar där behov finns. Under kommande år så ser jag att vi kommer i takt med
dikandet i hela området och kommer kunna följa den underhållsplan som föreningen har gjort
upp

● Vägposter samt rör har inte rensats på någon arbetsdag så det kommer läggas upp på
entreprenör och kosten läggas i kommande budget på entreprenör

● Vinterunderhåll enligt plan
● Kostnaden för arbete, material och maskiner har ökat markant under det gångna året precis

som livsmedel och energi i allmänhet. Den ökning vi har tagit kan approximeras till drygt
40% vilket till huvudsaklig del förklarar att vi har gått över budget. Detta kommer att påverka
kommande budget.

● Vill passa på att tacka de pensionärer som hjälper till med väg och entreprenad. Dock
kommer de inte kunna bidra på samma sätt framåt då de börjar bli slitna och trötta. Det
behövs nya och starka förmågor.

Grönområde
Under året så har vi haft 2 arbetsdagar, vår och höst som genomförts med hyfsat gott deltagande.
Därutöver har ytterligare arbetsinsatser gjort av medlemmar under året.
Vildsvinen har inte gjort någon skada på föreningens mark under året.

● Ett antal torra eller lutande träd tagits ned
● Vildsvinsstaketet är lagat och sly som lagt sig över staketet är bortplockat
● Vass tagits ned runt båtbryggan och badbryggan
● Hålet till midsommarstången är framgrävt och nytt lock byggt
● Gräset har klippts på våra gemensamma ytor
● Vägskyltar som varit lösa är fastsatta
● Bryggor och dansbana är oljade
● Renoveringar gjorda på badbrygga och hopptorn
● Insatser för att bli av med den invasiva jättebalsaminen vid badet har gjorts vid 3 tillfällen
● Hjärtstartare är uppsatt på garaget på Kärrhöksvägen 8
● Många har ansat sina växter som hänger ut över tomtgräns mot vägen

Tack till alla som varit med och bidragit till att vi fått så mycket gjort.
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Verksamhetsberättelse för Gemensamhetsanläggning Vatten och avlopp,
VA-föreningen gällande verksamhetsår 2022–2023

Av samfällighetens 64 fastigheter är 61 medlemmar i VA-föreningen och av dessa 61 är i dagsläget
57 fastigheter anslutna till vatten- och avloppsnätet.
Det har varit en del problem med att hitta anslutningar till fastigheter då dessa i vissa fall ligger i
vägen och inte är tydligt markerade. Detta är något vi bör se över och åtgärda så att alla lätt kan
komma åt sina ventiler vid eventuella fel.
Elskåp och klockor till värmekablar börjar bli slitna och behöver bytas ut. Arbete med att ta in
offerter på elskåp har påbörjats.
Våra vattenmätare börjar bli gamla och slitna. Även här är också arbetet i gång med att ta in offerter
för att byta ut dem till nya moderna med fjärravläsning på gång.
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 Degerby Samfällighetsförening – ekonomi 2022-2023

Under året utdebiterades 5 200 kr per fastighet för Väg och grönområden, och 4 450 kr per
VA-medlem. Till det kommer förbrukningsavgifter för vatten, och avgift för påkoppling till VA-nätet
(sk. Lägenhetsavgift).

Budgeten var underbalanserad. Vi planerade att göra av med mer pengar än vi tog in i avgifter, i och
med att vi hade kvar pengar i kassan sedan tidigare år. Att vi levde med pandemi var också en orsak
till att hålla igen på medlemsavgifterna. Om vi istället siktat på ett 0-resultat i budget skulle avgiften
för Väg behövt vara 5 980 kr och för VA 6 074 kr.

Ser vi till det faktiska utfallet vid årets slut borde avgifterna varit: Väg 6 697 kr och VA 5 319 kr.

Kommentarer till den löpande driften:

● Kostnaderna för arbete på Väg är i år högre än budgeterat. Vissa arbeten inom grönområden
är skjutna till kommande verksamhetsår, så effekten på resultatet är mindre än det skulle ha
varit annars.

● Faktura för vinterunderhåll avseende förra verksamhetsåret inkom först sent i maj. Någon
uppbokning i balansräkningen av upplupen kostnad gjordes tyvärr inte, varför årets bokslut
belastas med 22 500 kr som rätteligen hörde till förra verksamhetsåret.

● De planerade underhållsaktiviteterna inom VA har skjutits till kommande verksamhetsår.

Lån

Väg och grönområden har lån på 595 tkr, och VA har lån på 1 500 tkr. Vi amorterar 75 tkr på Väg
och grönområden och 140 tkr på VA varje år.

Lån för Väg och grönområden är bundna till juni 2024, med en ränta på ca 1,05%. Lån för VA är till
drygt hälften (53%) bundna till juni 2024 med en ränta på ca 1,05%, resterande ligger som ett
tremånaderslån med en ränta på för närvarande 5,1%.

VA-lånen är avbetalade om 10 år, och det motsvarar den teoretiskt återstående livslängden för
anläggningen när den byggdes.

Kostnader för lån per fastighet var: Väg och grönområden: amortering 1 177 kr och ränta 123 kr = 1
300 kr. VA: amortering 2 292 kr och ränta 554 kr = 2 846 kr

Låneskuld per fastighet är: Väg och grönområden: 9 302 kr, VA: 24 586 kr

Lägenhetsavgiften, dvs kostnaden för en fastighet att vara påkopplad på VA-nätet, från Roslagsvatten
höjdes 1/1 2023 till 1 919 kr/år inkl. moms (från 1 664). Avgiften för vattnet höjdes till 25,83
kr/kubik inkl. moms (från 22,45).

Avläsning av vattenmätarna gjordes i september, och kostnaderna fakturerades ut i oktober. Den
preliminära fakturering för förbrukningen oktober till mars som normalt görs i mars genomfördes
först i april 2023 p.g.a. byte av bokföringsprogram och införande av e-faktura. I samband med det
ändrades fakturering av lägenhetsavgift från halvår till kvartal, och namnbyte till påkopplingsavgift
gjordes.
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Medel på banken

Efter verksamhetsåret 2022-2023 finns i Väg 18 399 kr och i VA 68 183 kr på banken1, utöver
förnyelsefonderna. Styrelsen föreslår att dessa medel överförs till verksamhetsåret 2023-2024.

Byte av bokföringsprogram och möjlighet till e-faktura

Leverantören av det bokföringsprogram vi använt i många år meddelade för ett år sedan att
produkten skulle utgå ur sortimentet. Efter analys av utbudet på marknaden enades styrelsen om att
välja en leverantör som ger möjlighet till e-faktura. Byte av bokföringsprogram genomfördes i
samband med bokslutet.

När detta skrivs har över hälften av fastigheterna valt att använda möjligheten med e-faktura.

Fakturaupplägg

Efter bytet av bokföringsprogram ser faktureringen ut på det här sättet:

I. Kvartalsvis VA-faktura

Fakturan innehåller en kvartalsavgift för alla VA-medlemmar, som finansierar lån, drift och underhåll av
anläggningen.

För medlemmar som är anslutna till VA-anläggningen innehåller fakturan också en avgift för anslutningen,
som oavkortat går till Roslagsvatten. Den kallades tidigare ”lägenhetsavgift” och fakturerades halvårsvis.

II. Kvartalsvis Väg och grönområdesfaktura

Alla medlemmar betalar kvartalsavgift för Väg och grönområde, som finansierar lån, drift och underhåll.

III. Förbrukningsavgift vatten

Vattenmätarna läses av på hösten. Därefter faktureras vattenförbrukning sedan förra avläsningen, minus den
prognosfaktura som ställs ut på våren. Vårfakturan är hälften av förra periodens avlästa årsförbrukning. På
årsbas blir det rätt.

Priset är detsamma som vi får från Roslagsvatten.

Pappersfakturor och påminnelsehantering

Som tidigare beslutats tar vi ut en avgift för pappersfakturor. Tidigare har fakturorna samkuverterats manuellt.
Nu kommer fakturorna att skrivas ut av en tjänsteleverantör, och sannolikt kommer det inte att bli någon
samkuvertering. Det kommer därför att läggas en avgift på varje faktura.

Hantering av påminnelser och eventuell indrivning kommer att läggas ut på en tjänsteleverantör, som tar ut
avgifter och tar hand om eventuella intäkter. Det kommer därmed att bli dyrare att inte betala i tid.

Momsplikt

Skatteverket har fattat beslut om att samfällighetsföreningar ska registreras för moms. Vi har lämnat in

1 Medel på bankkontot + fordringar + förutbetalda kostnader/upplupna intäkter – upplupna kostnader/förutbetalda intäkter
– överföring till förnyelsefond
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anmälan för registrering från 1 april, när vårt nya verksamhetsår startar.

Det innebär att vi behöver ta ut moms för allt vi fakturerar till medlemmarna. När vi betalar för sådant som
vägarbete, vatten, el och korv till arbetsdagen får vi dra av momsen vi betalar leverantören.

Vi har en del utgifter där vi inte betalar moms: bankavgifter, räntor, amorteringar, försäkring och fondering av
medel i förnyelsefond. När vi inte betalar moms, får vi inte heller dra av någon. Men vi måste ta in moms när
vi fakturerar medlemmarna. Det här påverkar VA i högre utsträckning än väg, då vi har större lån på VA.

Om vi varit momspliktiga under förra verksamhetsåret 2022-2023 hade vi behövt ta in ca 500 kr per fastighet
och år för väg, och 1 200 kr per fastighet och år för VA, för att täcka de nya momskostnaderna.

När vi framåt använder våra förnyelsefonder för att betala arbete i väg eller med VA får vi dra av moms för det
arbetet. Här kommer det alltså att jämna ut sig över tiden. De lån vi har täcker arbete som utfördes när vi inte
var momspliktiga, så där kommer det tyvärr inte att jämna ut sig över tid.

Mer om detta i budgeten.

Arvoden till styrelsen

Arvodet ligger på 999 kr per ledamot och suppleant, vilket är högsta belopp som inte ger beskattning
eller sociala avgifter. Därtill nyttjas också möjligheten att ge en julgåva värd 500 kr per ledamot och
suppleant.
 Degerby Samfällighetsförening – budget 2023-2024

 Styrelsen har strävat efter att ha en rimligt jämn och förutsägbar avgift över åren. Vi har dessutom
haft medel i kassan, vilket gjort det möjligt att ha underbalanserade budgetar och en lägre avgift än
vad som egentligen behövts för att finansiera verksamheten.

 Nu har vi blivit ålagda att momsregistrera oss, räntorna stiger och kostnadsläget ökar allmänt.
Samtidigt finns endast lite medel kvar i kassan. Det är flera faktorer som driver upp kostnaderna i
Samfällighetsföreningen, och det påverkar medlemsavgiften.

 Vi har enligt lag skyldighet att hålla en förnyelsefond för förnyelse av samfälligheternas
anläggningar. Vi har haft relativt stora lån att betala av, efter bygge av VA-anläggningen och
gränderna. Under en sådan period har det inte varit rimligt att samtidigt bygga en större
förnyelsefond.

 VA-anläggningen är 20 år gammal, och delar behöver börja bytas ut. Vägarna är byggda för mer än
50 år sedan, när Degerby var ett sportstugeområde med lite trafik. Dagens område, där flertalet är
åretruntboende och mycket träd tagits ned, ställs mycket högra krav på vattenavrinning och
hållfasthet i vägarna.

I den budget som styrelsen lägger fram för beslut ingår sedvanligt underhåll, vissa reparationer, samt
fortsatt uppbyggnad av förnyelsefond. Budgeten är för första gången uppbyggd exklusive moms,
men med hänsyn tagen till ingående och utgående moms. Under året budgeteras för ett mindre
underskott, som kan hanteras med de medel som finns i kassan.

För våra grönområden har de mest prioriterade aktiviteterna lagts in i budgeten. I bilaga finns en lista
på övriga aktiviteter, och årsmötet har möjlighet att besluta att lägga till flera. Detta får förstås i så
fall konsekvenser för medlemsavgiften.
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Om något riktigt akut inträffar i området finns en checkkredit på 100 tkr. Den har hittills aldrig
behövt nyttjas.

I budget äskas möjlighet att ta ut en extra avgift på maximalt 1 000 kr per anläggning. Detta är tänkt
som en extra möjlighet att ta ut avgift utan att kalla till extra årsmöte. Orsaker till en sådan åtgärd
kan t.ex. vara ett akut reparationsbehov, ett extra snörikt år, eller något annat betydande som inträffar
och som behöver hanteras. Hittills har detta nyttjats vid ett tillfälle. Det kan noteras att styrelsen valt
att vid ett par tillfällen ta ut en lägre avgift än beslutat, när möjlighet till det getts.

I VA-anläggningen är vid sidan av räntor och amorteringar förbrukning av vatten, och anslutning till
VA-nätet, den stora kostnaden. Dessa kostnader vidarefaktureras till medlemmarna.

I budget har räknats med ett arvode på 999 kr per ledamot och suppleant, samt en julgåva värd 500
kr. Ingetdera är skattepliktigt, eller föranleder arbetsgivaravgift för samfällighetsföreningen.

En kostnadsförändring inom Väg och grönområden på 10 000 kr betyder en förändring på 156 kr/
fastighet och år.

Moms

För Väg och grönområden kommer vi att ta in 92 000 kr som ingående moms på medlemsavgiften.
Vi har utgifter med moms som sammantaget preliminärt innebär utgående moms på 58 000 kr.
Mellanskillnaden 34 000 betalas in till Skatteverket.

För VA är ingående moms 133 875, utgående moms 62 000 och inbetalning till Skatteverket 71 875.

Siffrorna för utgående moms är preliminära.

Medlemsavgiften

Kostnaderna för förbrukning av vatten, och påkoppling på VA-nätet, som vi betalar till Roslagsvatten
påverkas inte alls av att vi blivit momsregistrerade.

Medlemsavgiften påverkas, i och med att vi behöver ta ut ingående moms på hela avgiften.

Se nedan i resultaträkning för Väg och grönområden respektive VA. Där framgår föreslagen
medlemsavgift utan moms, och med moms.
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Motioner

Motion från Kenneth Hedlund om bom vid båtbryggan

Motion från Nina Hjelm Sandberg om ny parkering Höghammarsvägen
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Styrelsens svar på motioner från medlemmar

Motion 1 – Motion från Kenneth gällande Bom vid vägen till båtbryggan
● Förslaget innebär att vi använder bommen som ligger bakom omklädningshytterna. Bommen

kommer att låsas med likadant lås som bommen vid badet.
Svar

● Styrelsen tycker det låter som en bra idé för att undvika att obehöriga kör ner och förstör marken.
Använder vi maskiner för att sätta upp bommen räknar vi på en budget på 3000:-

Motion 2 - Motion från Nina gällande parkeringsplats
● Förslaget innebär att vi gör parkeringsplats vid Höghammarsinfarten

Svar
● Styrelsen tycker det räcker med en infartsparkering. Vill årsmötet att förslaget går igenom finns två

alternativ.
1. Vi gör det till en parkering för boende i området. Då behöver parkeringsskylt sättas upp, kostnad

ca 1500:-
2. Vi gör det till en allmän parkeringsplats likt Igelviksinfarten. Då behöver parkeringsskylt sättas

upp och skyltarna med fordonstrafik förbjuden flyttas, kostnad ca 4000:-
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